
گروه اقتصادی - وزیر صمت اظهار داشــت: کل داده های فروش یک فروشــگاه در اختیار قرار گرفتیم که این 
مهم امکان تحلیل موجودی را به ما می دهد که آیا در شــهری کمبود کالا داریم یا خیر. به عبارت وضعیت مدیریت 
 بازار و گران فروشــی تغییر می دهد که این موضوع گامی در راســتای قدم گذاشــتن در مسیر انقلاب صنعتی چهارم 
است. رضا فاطمی امین وزیر صمت در جمع خبرنگاران در حاشیه همایش اصناف دانش بینان، گفت: حوزه دانش 
بنیان در همه عرصه ها اهم از تولیدی، توزیعی و خدماتی اهمیت دارد. کالا و خدماتی که در ســازوکار دانش بنیان 
تولید می شود می تواند کیفیت بهتری داشته باشد و با نرخ پایین تر عرضه شود پس ما به سمت دانش بنیان می رویم 

که به سمت تولیدات باکیفیت برسیم.
وزیر صمت ادامه داد: در سایه توسعه دانش بنیان ها امکان اشتغال برای نیروی دانش آموخته دانشگاهی را فراهم 
می کند. موضوعی که کمتر در حوزه دانش بنیان به آن پرداختیم فعالیت خدماتی و صنفی اســت که در این همایش 

تلاش کردیم به آن بپردازیم و امیدواریم این سرآغازی برای این مهم شود.
فاطمی امین با بیان اینکه طرح شفافیت فروشگاه ها را از ابتدای شهریور آغاز کردیم، گفت: کل داده های فروش 
یک فروشگاه در اختیار قرار گرفتیم که این مهم امکان تحلیل موجودی را به ما می دهد که آیا در شهری کمبود کالا 
داریم یا خیر.  به عبارت وضعیت مدیریت بازار و گران فروشی تغییر می دهد که این موضوع گامی در راستای قدم 

گذاشتن در مسیر  انقلاب صنعتی چهارم است. 
وزیر صمت ادامه داد: در بحث سامان دهی خودرو بحثی وجود دارد که تولید خودرو را به اسقاط متصل کرده 
است که به هر دلیلی خودرو اسقاط به اندازه کافی نباشد تولید متوقف می شود. این وقفه را دولت یک لایحه دو فوریتی 
به مجلس داد مبنی بر اینکه به تشخیص وزارت صمت اگر عرضه و تقاضای گواهی اسقاط دچار مشکل شودیعنی 
به اندازه کافی موتور ســیکلت تولید شــود اما معادل آن گواهی اســقاط نباشد در این شرایط یک درصد از فروش به 

صندوق ملی محیط زیست واریز می شود و این خلع قانونی با این پیشنهاد دولت حل کردیم.

گروه اقتصادی -وزارت صمت اعلام کرد: 
نرخ سود بازرگانی علی الحساب برای واردات 
خودروها به نحوی تعیین می گردد که علاوه بر 
ایجاد رقابت میان خودروهای اقتصادی وارداتی 
و خودروهای داخلــی، منجر به کاهش قیمت 

خودروهای وارداتی قبلی نیز شود.
مرکز ارتباطــات وزارت صمت پیرو خبر 
منتشرشــده در روزنامه دنیــای اقتصاد با عنوان 
»کلی گویــی در واردات خــودرو«، جوابیه ای 

منتشر کرد.
متن جوابیه به این شــرح است: آنچه که به 
طور مشــخص در زمینه واردات خودرو در بند 
)3( ماده )4( قانون ســاماندهی صنعت خودرو 
عنوان شــده آن است که واردکننده از نمایندگی 
رسمی خودروســاز خارجی برخوردار باشد. 
این شــرط توســط قانون گذار از جمله شروط 
صلاحیت های فنی و حرفه ای واردکنندگان در 

نظر گرفته شده است.
علت این امر ارائه هرچه بهتر خدمات پس 
از فروش به خریــداران خودروهای وارداتی و 

ورود شــرکت های ماندگار در زنجیره صنعت 
خودرو کشور برای واردات است. متعاقب با این 
قانون، آیین نامه واردات خودرو توســط هیئت 
وزیران تصویــب و به وزارت صنعت، معدن و 

تجارت ابلاغ گردید.
در این آییــن نامه موضوعات ضوابط فنی 
واردات، نرخ سود بازرگانی علی الحساب، نحوه 
تخصیص ارز، انتقال فناوری در ازای واردات و 
نحوه واردات خودرو جهت حمل و نقل عمومی 
مستلزم دستورالعمل اجرایی هستند تا واردات 

محقق شود.
در حقیقــت آنچــه که به عنــوان ابهام یا 
انحصار درباره آیین نامه واردات عنوان می شود، 
عدم تصویب دســتورالعمل های اجرایی و ارائه 
جزئیات آن اســت و ایــن موضوع اصلًا به نفع 
گروه خاصی در نظر گرفته نشده است و اولویت 

انتقاع حداکثری مردم ایران است.
پس از ابلاغ آییــن نامه واردات به وزارت 
صنعــت، معــدن و تجــارت، کارگروه هــای 
تخصصی تشــکیل و دستورالعمل ها با حداکثر 

هــم افزایی در حال تدوین اســت. نرخ ســود 
بازرگانی علی الحساب به نحوی تعیین می گردد 
که علاوه بــر ایجاد رقابت میــان خودروهای 
اقتصادی وارداتی و خودروهای داخلی، منجر به 
کاهش قیمت خودروهای وارداتی قبلی نیز شود. 
نحوه تخصیص ارز بــا همکاری بانک مرکزی 
 و در کارگروه تخصصی در حال نهایی ســازی 

است.
منظــور از انتقال فناوری آن اســت که اگر 
واردکننده ای قصد ســرمایه گذاری در صنعت 
خودرو را داشــته باشــد، می توانــد در یکی از 
پروژه هــای منتخب )مانند توســعه خودروی 
اقتصــادی بومی( دفتر صنایــع خودرو وزارت 
صنعت، معــدن و تجارت به طــور کامل یا به 
صورت مشارکتی سرمایه گذاری نماید. همچنین 
اگر طرح کسب و کار شرکت واردکننده در زمینه 
ســرمایه گذاری در بخشی از صنعت خودرو به 
تأیید دفتر صنایع خودرو برســد، می تواند در آن 

موضوع سرمایه گذاری نماید.
 واردکننده ای که قصد ســرمایه گذاری در 

صنعت خودرو و اســتفاده از ســود حاصل از 
واردات در این حوزه را داشــته باشــد علاوه بر 
اینکه در ارزیابی صلاحیت های فنی و حرفه ای 
امتیاز بیشتری اخذ می نماید، سود در نظر گرفته 
شده برای ایشان نیز قابل افزایش متناسب با میزان 
سرمایه گذاری خواهد بود شایان ذکر است هیچ 
یــک از واردکنندگان الزامی بــر انتقال فناوری 
ندارنــد. جزئیات این موضــوه و نحوه ارزیابی 
و امتیازدهــی به درخواســت واردکنندگان در 

دستورالعمل ضوابط فنی ارائه خواهد شد.
در این دستورالعمل، واردات خودروهای 
اقتصــادی و خودروهای کم مصرف )با مصرف 
ســوخت کمتر از 5 لیتــر( باکیفیت و همچنین 
نحــوه و ظرفیت ارائه خدمــات پس از فروش، 
هرکــدام امتیازهــای بالاتــری دارد. در مورد 
ارائــه خدمات پــس از فروش، شــرکت های 
واردکننــده می تواننــد بــا تعمیرگاه های مورد 
تأیید شــرکت های بازرسی استاندارد همکاری 
 نمایند اما داشــتن نمایندگــی مرکزی ضروری 

است.

طرح شفافیت فروشگاه ها را از ابتدای شهریور
 آغاز کردیم

وزیر صمت خبر داد: 

اقتصادی6

گروه اقتصادی - بــازار لوازم 
التحریر با نزدیک شــدن به ماه مهر و 
آغاز ســال تحصیلــی، جلوه و نمای 
ویــژه ای پیدا می کند. تولید  این لوازم 
بنا به ســلیقه هر نسل از دانش آموزان 
جــزو مهارت های درآمدزایی در این 

بازار  محسوب می شود.
امسال برپایی کلاس های درس 
پس از حدود ســه ســال که به دلیل 
کرونــا به صورت مجــازی مجازی 
برگزار می شد، شــیوه جدیدی را به 
خود می بیند و دانش آموزان بیشــتر 
به دنبال تهیه نوشت ابزار هستند. این 
بــازار پر زرق و برق و متنوع، از طیف 
قیمتی بسیار مختلفی برخوردار است.
 آقــای موســی فرزانیان رئیس 
اتحادیه لوازم التحریر و نوشــت افزار 
گفت:همه ساله با آغاز سال تحصیلی 
جدید بازار لــوازم التحریر رونق می 
گیــرد. با توجه به  اینکه چندین دوره 
مدارس به صــورت مجازی برگزار 
می شد امسال یک تنوع خاصی را در 

این بازار شاهد خواهیم بود.
 به گفته او، هر ســال نمایشگاه 
پاییزه در کشــور برگزار می شود که 
در ایــن بین بازار لــوازم التحریر پر 
رونق خواهد بود. امســال قرار است 
در نمایشــگاه پاییزه، لوازم مدرسه با 
قیمت مناســب برای دانش آموزان و 

خانواده هایشان در نظر گرفته شود.
رئیــس اتحادیه لوازم التحریر و 
نوشت افزار گفت: باتوجه به افزایش 
قیمــت کاغذ در بازار، قیمت دفتر هم 
افزایش پیدا می کند، این در حالی است 
که قرار است در نمایشگاه پاییزه دفاتر 
مشــق با ارز دولتی در غرفه ها عرضه 
شود که خوشــبختانه قیمت دفاتر از 
ســوی ســازمان حمایت از مصرف 
کنندگان و تولید کننــدگان تعیین و 
نظارت های جدی بــرای فروش آن 

اعمال شده است.
فرزانیان در پاسخ به این پرسش 
که هم اکنون کمبودی در بازار وجود 
دارد یا خیر؟ افزود: با وجود مشکلات 
پیش روی تولید امــا تولیدکنندگان 
توانســته اند کمبود هــای بازار لوازم 

التحریر را جبران کنند.
رئیــس اتحادیه صنــف لوازم 
التحریر و نوشت افزار تهران در واکنش 
به فروش لــوازم التحریر لاکچری و 
دفتر هــای چند میلیون تومانی گفت: 

فروش لوازم التحریر خارج از عرف و 
اقلام فانتری با قیمت های غیرمعمول 
ممنوع اســت و این موضوع مربوط 
به گذشته اســت. در صنف ما لوازم 
التحریر لاکچری وجود ندارد شــاید 
لوازم فانتزی یا پرزرق و برق باشــد، 

ولی لوازم لاکچری نداریم.
انــواع لوازم التحریــر چه 

قیمت هایی دارد؟
یکی از پرسش هایی که این در این 
زمینه می تواند مطرح شود این است که 

خرید یک مجموعه لوازم التحریر برای 
یک دانش آموز در حال حاضر به طور 
متوسط چقدر هزینه دارد و حداقل و 
حداکثر قیمت های لوازم التحریر این 

روز ها در بازار چگونه است.
فرزانیان در خصوص قیمت های 
لــوازم التحریر گفت:امســال لوازم 
التحریــر  با توجه به تورم در کشــور 
حدود ۲۰ تا 3۰ درصد  افزایش قیمت 
دارد. انــواع لوازم التحریر بســته به 
کیفیت، طرح، مدل و برند قیمت های 

متنوعی در بازار دارند، به عنوان نمونه 
کوله پشتی که جزو اصلی ترین وسایل 
مدرسه اســت در بازار لوازم التحریر 
بین 5۰ هزار تومان تا ۱۸۰ هزار تومان 
در مدل ها و طرح های مختلف قیمت 

دارد.
هــم اکنــون ۹۰ درصــد 
تولیدات لوازم التحریر در بازار 

داخلی است
در ادامه محمدرضا جویار دبیر 
اتحادیه لوازم التحریر گفت: با توجه 

به اینکه نرخ ارز نسبت به سال گذشته 
افزایش داشــته اســت به طور قطع 
می تواند در قیمت تمام شده کالا تاثیر 
بگذارد و همین امر موجب شــده که 
قیمت لوازم التحریر هم در بازار گران 
شــود. دبیر اتحادیه لوازم التحریر در 
ادامه گفــت: زمانی می توان حمایت 
از سوی مسئولان برای تولیدکنندگان 
را مدنظر داشــت که مواد اولیه هم در 
اختیــار آن ها قرار گیرد. هم اکنون ۹۰ 
درصــد تولیدات لــوازم التحریر در 

بازار، داخلی است.
واردات به صورت مســتقیم و 
بدون واسطه لوازم التحریر از چین و 
دبی به راحتی انجام می شــود، شامل 
تمام اقلام اداری، نوشت ابزار فانتزی، 
چراغ مطالعه، جامدادی، دفتر فانتزی 
و ارزان، خودکار، ســاعت رومیزی، 
پاکن هــای فانتزی و ۱۰ ها قلم جنس 

پرفروش دیگر است.
به گفته فروشندگان لوازم التحریر 
بخش عمده ای از بازار لوازم التحریر، 
وارداتی اســت و محصولات چین، 
مالــزی، هنــد، ژاپــن و برخــی از 
کشور های شــرق آسیا بازار داخل را 
قبضه کرده اند و در مقایسه با تولیدات 
داخلی به دلیل کیفیت بهتر و طرح های 
متنوع تر و زیباتر از مشتریان بیشتری 
برخوردارند. از سوی دیگر هم برخی  
معتقدنــد بســیاری از لوازم التحریر 
وارداتــی تنها ظاهــر زیبایی دارند و 
به لحاظ کیفیــت از تولیدات داخلی 
پایین تر هســتند.  همچنین بخشــی 
قابل توجهی از واردات لوازم التحریر 
به صورت غیر رســمی و قاچاق وارد 
می شــود که هر چند آمــار دقیقی از 
آن در دســترس نیست، اما بر اساس 
برخــی اظهارات دســت کم نیمی از 
لوازم التحریــر وارداتــی به صورت 

قاچاق از مرز ها وارد می شود.

خریدلوازممدرسهچقدرآبمیخورد؟

بوی ماه مهر با چاشنی گرانی 
لوازم التحریر

چند هفته ای است که تب خرید لوازم التحریر بالا گرفته و دانش آموزان با خرید کیف، کتاب، دفتر 
و نوشت افزار برای حضور در مدارس آماده می شوند.

گروه اقتصادی -وزیــر جهاد با بیان  
اینکــه تمام زمین ها تا پایان دولت ســنددار 
میشــوند، گفت: ۹۰ میلیون هکتار زمین در 
کشور نیاز به آبخیزداری دارد و اکنون سالی 
۱.۲ میلیون هکتار آبخیزداری می شــود که 

۸۰سال طول می کشد.
ســیدجواد ســاداتی نــژاد در جمع 
نمایندگان شــورای عالی استان ها با اشاره به 
اهمیت امنیت غذایــی اظهار کرد: موضوع 
امنیــت غذایی از ابتدا مهم بوده اســت، اما 
جنگ اوکراین باعث برجسته تر شدن آن شد. 
اگر قانون اساسی کشورها را ببینیم امنیت غذا 
را به عنوان وظیفه دولت در حوزه امنیت ملی 
دســته بندی کرده اند. هرچند امنیت غذایی 
اکنون رشــد کرده و به قدرت غذایی تبدیل 
شــده و اکنون یکی از پارامترهای سنجش 

قدرت ملی کشورهاست.
وزیر جهاد کشــاورزی افــزود: ما در 

جنوب غرب آسیا یک وضعیت ممتازی در 
زمینه اقلیم جغرافیایی داریم و باید بالاترین 
قدرت غذایی در غرب آسیا را داشته باشیم، 
اما اکنون کشور دیگری بر این کرسی نشسته 
است؛ بنابراین ما نتوانسته ایم از این ظرفیت 

استفاده کنیم.
ساداتی نژاد گفت: عمر دولت کوتاه و 
کار انجام نشــده زیاد است، به همین دلیل ما 
در این دولت 5 اولویت در حوزه کشاورزی 
و یــک اولویت در حوزه منابع طبیعی تعیین 

کردیم تا روی آن تمرکز کنیم.
۵ اولویت کشاورزی دولت

به گفته وی، اولویت اول تأمین امنیت 
غذایی با کشــاورزی قراردادی اســت. در 
کشاورزی قراردادی، نهاده در اختیار کشاورز 
قرار داده می شــود و محصول در خرمن از 

کشاورز خریده می شود.
وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: اولویت 

دوم سند زمین های کشاورزی است. تا قبل 
از دولت ســیزدهم 4 درصــد از زمین های 

کشاورزی ما سند داشته اند. 
در حالی که قانون کاداســتر ســال ۹4 
تصویب شد و تا ســال ۹۶ می بایست تمام 
زمین ها حدنگاری می شــدند که نشدند و با 
این سرعت 35 سال طول می کشد تا اراضی 
کشاورزی ســنددار شوند و در این صورت 
تغییر کاربری اراضــی و تفکیک زمین ها با 
شــدت زیاد اتفاق می افتد؛ بنابراین تلاش ما 
این اســت که تا پایان دولت ســیزدهم تمام 

زمین ها سند دار شوند.
ســاداتی نژاد اضافه کرد: مساله بعدی 
تســهیل صادرات محصولات کشاورزی 

است. بعد از چندین سال مشکلات صادرات 
محصولات کشاورزی به کشورهای همسایه 
برطرف شده است. از این رو صادرات سیب 
به پاکستان، کیوی به هند، مرغ به عراق، عسل 

و مرکبات به چین و… را برطرف کردیم.
وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه ما 
خام فروش هستیم و ارزش افزوده به جیب 
کشــاورز نمی رود، گفت: در حوزه صنایع 
تبدیلی سرمایه گذاری نشــده است. برای 
اینکه یک صنعت رشــد کنــد باید به اندازه 
 GDP ســهم آن در تولید ناخالص داخلی
ســرمایه گذاری شود. ســهم کشاورزی در 
GDP ۱۱ و ۷ دهم اســت و بالاترین حجم 
سرمایه گذاری در سال 4 درصد بوده است.

ســاداتی نژاد، داده هــا و اطلاعات را 
پنجمین اولویت دولت در حوزه کشاورزی 
دانســت. چرا که بــدون اطلاعات کاری از 
پیــش نمی رود و هــر تصمیمی که بگیریم 
ناقص اســت. از این رو ما در تلاش هستیم 
رصدخانه کشــاورزی ایران را تأسیس کنیم 
تا به اطلاعات لازم دسترســی داشته باشیم. 
اکنون ما آمار درســتی از میزان محصولات 
کشــاورزی در ایران نداریــم و تنها برآورد 

می کنیم.
وی افــزود: تا قبل از دولت ســیزدهم 
بازار و تولید در وزارتخانه های جداگانه بود 
و این مســاله التهابات زیادی در حوزه تولید 
ایجاد می کرد. از آبان ماه سال قبل و با دستور 

رئیس جمهور و بعد از ۱۱ سال تعویق بازار 
هم به وزارت جهاد کشــاورزی ارائه شد و 

فرماندهی غذا یکپارچه شد.
ســاداتی نژاد اولویت دولت در حوزه 
منابع طبیعی را مساله آب و آبخیزداری عنوان 
کــرد و گفت: ما پولی را که برای خســارت 
سیلاب هزینه می کنیم باید برای آبخیزداری 
و آبخــوان داری صرف کنیم. این کار باعث 
حفظ خاک، آب و افزایش تولید می شود. ما 
در حال تصویب قانون آبخیزداری هســتیم. 
۹۰ میلیون هکتار در کشور نیاز به آبخیزداری 
دارد و اکنون سالی یک و ۲ دهم میلیون هکتار 
آبخیزداری می شود که ۸۰ سال طول می کشد 
در صورتی که باید به ســالی ۹ میلیون هکتار 
آبخیزداری برســیم. این حوزه ای است که 
شورا و شهرداری می تواند کمک کند و وارد 

عمل شود احیای حوزه های آبخیز است.
ایجاد ۱۰ شخر کشاورزی

به گفته ســاداتی نژاد، در حوزه دریا نیز 
مسائل زیادی وجود دارد. دو حوزه شیلات و 
کشت دیم در کشور مغفول مانده است. بیشتر 
شیلات ما در داخل کشور تولید می شود که 
نشان می دهد از دریا به خوبی استفاده نشده 
اســت و به دنبال ایجاد ۱۰ شهر کشاورزی 
با محوریت پرورش و با اولویت شــهرها و 

روستاهای جنوب کشور هستیم.
وزیر جهاد کشــاورزی بــا بیان اینکه 
۷۱ هزار میلیارد تومان تســهیلات در حوزه 
کشاورزی داده ایم، گفت: سال گذشته میزان 
تسهیلات 3۱ هزار میلیارد تومان بود. هرچند 
این مقدار نیز برای ظرفیت حوزه کشاورزی 
کم اســت. تا امروز ۹۰ هزار نفر توانسته اند ۹ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات دریافت کنند و 
۱۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت 
هم داریم که در 3 ماه آینده در اختیار متقاضیان 

قرار می گیرد.

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد؛

سنددار کردن تمام زمین ها تا پایان دولت

بــه گفتــه فروشــندگان لوازم التحریــر بخــش عمــده ای از بــازار لوازم التحریر، 
وارداتی اســت و محصــولات چین، مالزی، هند، ژاپن و برخی از کشــور های شــرق 
آســیا بــازار داخــل را قبضه کــرده اند و در مقایســه بــا تولیدات داخلــی به دلیل 
کیفیت بهتــر و طرح هــای متنوع تر و زیباتر از مشــتریان بیشــتری برخوردارند.

گروه اقتصادی - رئیس مجلس 
شورای اسلامی با اشــاره استاندارد 
نبودن عملیات بانکی کشــور تاکید 
کرد: باید فرایندهــا در این بخش به 
نحــوی اصلاح شــود که تلاش ها و 
زحماتی که در شــبکه بانکی کشور 
انجام می شود در شعب بانک توسط 
مردم احســاس شده و رضایت مردم 
جلب شــود. محمدباقــر قالیباف در 
نشست شورای هماهنگی بانک های 
دولتی و نیمه دولتی کشور، با اشاره به 
تلاش هایی که در شبکه بانکی کشور 
انجام می شود، از این اقدامات تقدیر 
کــرد و گفت: بایــد فرایندها در این 

بخش به نحوی اصلاح شــود که این 
تلاش ها و زحمات در شــعب بانک 
توسط مردم احساس شده و رضایت 

مردم جلب شود. 
 وی با تأکید بــر اینکه مردم در 
اســتفاده از خدمات سیســتم بانکی 
دچار مشکل هســتند و باید زنجیره 
چرخش سرمایه درست شود، اظهار 
داشت: بانک ها نقش کلیدی و حیاتی 
در کشــور ایفا می کنند اما در نهایت 
تصورهــا از اقدامــات بانکی منفی 
اســت و این ناراحتی علاوه بر اینکه 
در بانک ها اثر می گذارد در حکمرانی 
نیز تأثیر منفی خواهد داشــت. رئیس 

مجلس در بخش دیگری از ســخنان 
خود تاکید کرد: در حقیقت، بانک ها 
باید پیشــرو سرمایه گذاری باشند اما 
شاهد مشکلاتی در این حوزه هستیم؛ 
به عنوان نمونه درباره شــرکت های 
دانش بنیان که توانمندی بالایی دارند 
با وجود آن که ســرمایه واقعی آن ها، 
دانش و توان علمی شــان اســت اما 
این موارد نمی تواند پشــتوانه حتی 
یک ریال تسهیلات باشد درحالی که 
گاهی به یک زمین که متروکه هم شده 
وام های سنگین پرداخت می کنند که 

این مسائل باید حل شود. 
قالیباف همچنین گفت: وقتی در 

جذب سرمایه گذاری خارجی مشکل 
جــدی داریم نقــش بانک ها مهم و 
اثرگذار است و در این شرایط سرمایه 
گذاری در کشــور باید بر دوش بانک 

ها باشد. 
همانطور که رهبر معظم انقلاب 
تاکیــد کــرده انــد این برنامــه باید 
مسئله محور باشــد و مسائل اساسی 
کشور در این برنامه دیده شود و سپس 

همه همت کنیم تا در مســیر اولویت 
های این برنامه حرکت کنیم.  

در این نشســت مدیــران عامل 
بانک های ملی، سپه، رفاه، کشاورزی، 
پست بانک، صندوق کارآفرینان امید، 
سرپرســت بانک توســعه و تعاون، 
نماینــده بانک های خصوصی و دبیر 
شــورای هماهنگی بانک ها حضور 
داشــتند و نقطه نظرات خود را بیان 

کردند. 
مدیران عامل بانک ها نیز ضمن 
ارائه گزارشی از عملکرد نظام بانکی، 
به نکاتی چون ناترازی شبکه بانکی، 
بلوکه شــدن ســرمایه بانکی به دلیل 
مطالبــه از دولــت و نیز تســهیلات 
گیرندگان اشــاره کرده و خواســتار 
پرداخت بدهــی دولت به بانک ها و 
افزایش کفایت ســرمایه آنها شدند.  

براساس گزارشــی که در این جلسه 
ارائه شــد، بانک هــا در مجموع 35۰ 
همت از دولت طلب دارند که بر این 
باورند اگر این مطالبه پرداخت شــود 
این ارقام مــی تواند در چرخه تولید 

کشور به کار گرفته شود.  
همچنین بهزاد پورســید معاون 
قوانین مجلس، پژمان پشــمچی زاده، 
معــاون نظــارت مجلــس، بابــک 

نگاهداری، رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی در این جلسه 

حضور داشتند.

گروه اقتصــادی - وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی گفــت: یکی از 
الزامات قانون برنامه 5 ســاله کاهش 
میزان شعب است زیرا بالاترین میزان 
سرانه شعب بانکی را در دنیا داریم و 
باید بتوانیــم از طریق ابزارهای دیگر 
دسترسی های مردم به خدمات بانکی 

را افزایش دهیم.
سید احسان خاندوزی در جلسه 
شــورای اداری و فعــالان اقتصادی 
خوزســتان ، اظهار کرد: مســئولان 
کشــور بیش از این بــه گفت و گو با 
فعالان اقتصادی در بخش خصوصی 
نیــاز دارند و رییس جمهور نیز بر این 
مساله تاکید دارد. وی افزود: اگر نقدها 

و نارضایتــی هایی مطرح اســت که 
عمدتا نیز به حق هستند به معنای این 
اســت که علی رغم خواست مقامات 
سیاســتگذار و مدیــران عالی رتبه، 
فعالان اقتصادی در بســیاری از پیچ 
و خــم های بروکراســی های اداری 
به حقوق خــود نمی رســند. وزیر 
امور اقتصادی و دارایی گفت: فعالان 
اقتصادی در کشــور ناچار می شوند 
که به عالی ترین مقام یک دســتگاه یا 
سازمان مراجعه کنند و دستور مستقیم 
دریافت کنند تا شــاید بتوانند مشکل 

خود را حل کنند. 
خاندوزی ادامه داد: به ســمت 
تحــول اقتصادی حرکــت نخواهیم 

کرد مگر اینکه بتوانیم از پس انقلاب 
بروکراســی در حوزه نظــام اداری و 

اجرایی کشور بر بیاییم. 
وی با اشــاره به بحــث انتقال 
حســاب شــرکت های فعــال در 
خوزســتان به داخل استان گفت: این 
مساله چندین نوبت مطرح شده است 
و ما نیز همســو با این مساله هستیم. 
پیگیری های بســیاری در این زمینه 
انجام شده است اما بسیاری از شرکت 
های بزرگ کشــور شــرکت هایی 
هستند که در زیرمجموعه های نفت 
و پتروشــیمی و صنعت فعال هستند 
و امیدواریم از طریق هماهنگی هایی 
کــه با وزرای مرتبط انجام می شــود 

شــرکت ها به خاســتگاه های بومی 
خود بازگردند.

وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
خصوص بحث ارائه نســخه قرارداد 
بــه خود فعالان اقتصــادی بیان کرد: 
اگر هــر مصداقی وجود دارد که یک 
فعال اقتصادی برای دریافت قرارداد 
تسهیلاتی مراجعه کرده و شبکه بانکی 
کشور از این موضوع استنکاف کرده 
باشد حتما جای پیگیری دارد. در زیر 
مجموعه شــبکه بانک هــای دولتی 

کشور این مساله را به عنوان یک تعهد 
انجام شده و خاتمه یافته تلقی می کنیم 
و اگر واقعا در این زمینه تخطی وجود 
داشته باشــد اصلا اغماض نخواهیم 

کرد.
خاندوزی ادامه داد: اگر درآمدی 
در شرکت یا واحدهای تولیدی محقق 
نشده، اجحاف است که مالیاتی بیش 
از این از فعالان اقتصادی اخذ شــود 
 و این مســاله را نیز پیگیری خواهیم 

کرد.

وی در خصــوص واحدهــای 
تعطیل شــده توسط بانک ها افزود: با 
توجه بــه تاکیدات رییس جمهور در 
این زمینه، در ۱۱ ماه گذشــته شواهد 
روشــنی وجود ندارد که به فهرست 
شــرکت های قبلی، واحد جدیدی 
توسط بانک ها اضافه شده که تعطیل 

شده باشد.
وزیر امور اقتصــادی و دارایی 
گفت: یکی از الزامات قانون برنامه 5 
ســاله کاهش میزان شعب است زیرا 

بالاترین میزان ســرانه شعب بانکی 
را در دنیــا داریــم و بایــد بتوانیم از 
طریق ابزارهای دیگر دسترسی های 
 مــردم به خدمات بانکــی را افزایش 
دهیم.  خاندوزی با بیان اینکه شاخص 
اســفناک تورمی بیش از 4 سال است 
که گریبانگیر کشــور شــده است، 
گفت: برای رهایــی از این وضعیت 
 باید در نظــام اعتباردهی تجدیدنظر 

کنیم. 
البته این کار به این معنا نیســت 

که سیاســت انقباضــی کاملی را در 
خصوص پرداخت تسهیلات داشته 
باشیم بلکه در این خصوص راه میانه 

ای را باید انتخاب کنیم.

رئیس مجلس در نشست شورای هماهنگی بانک های دولتی:

بانک ها باید با اصلاح فرایندها، رضایت مردم را جلب کنند

خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی:

بالاترین میزان سرانه شعب بانکی را در دنیا داریم
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تعیین سود بازرگانی خودروهای وارداتی با هدف ارزانی در بازار


